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APRÍL - MÁJ - JÚN  2011

Z činnosti OcÚ a z rokovania OZ

 Apríl

- Obecné zastupiteľstvo zvolilo do funkcie hlavného 
kontrolóra obce Ing. Jaroslava Lehotského, ktorý ako 
jediný v stanovenom termíne podal prihlášku;

- kontrola z Ministerstva hospodárstva Slovenskej re-
publiky na projekty Rekonštrukcia Základnej školy 
s materskou školou a Monitoring povodňového rizika 
podtatranských obcí na rieke Belá, kontrola prebehla 
bez závad;

- vypracovanie a podanie projektu rekonštrukcie 
elektroinštalácie Hasičskej zbrojnice na Ministerstvo 
financií Slovenskej republiky.

Máj

- výstavba bocianieho hniezda za pomoci TANAP-u, 
Stredoslovenskej energetiky a miestneho Urbariátu; 

- zriadenie informačnej tabule na cintoríne pred 
Domom smútku;

- úprava starého cintoríne v Jelšinke, kde je pochovaná 
učiteľská rodina Rumanovcov;

- vykonanie bezplatného prevodu spoluvlastníctva 
geotermálneho vrtu od Roľníckeho družstva pod 
Obec Liptovská Kokava, prevod bol schválený vý-
ročnou členskou schôdzou RD.

• Bocian z nového hniezda pozoruje likvidáciu svojho dlhoročného 
útulku, staré hniezdo muselo byť po jeho vlaňajšom zlomení 
odstránené z požiarneho hľadiska (funkčný komín pohostinstva) 

• Cintorínska tabuľa
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Dokončenie článku (Z činnosti OcÚ a z rokovania OZ)

Jún

- opätovné podanie projektu Cyklotrasa Hybe - 
Liptovská Kokava - Podbanské, ktrorého súčasťou je 
aj rekonštrukcie ulice Stará - nová asfaltová vrstva;

- schválenie záverečného účtu  obce za rok 2010;
- osadenie informačnej tabule obce vedľa zastávky 

SAD pri obchodnom dome COOP Jednota - letecká 
snímka s legendou;

2- predaj pozemku o výmere 20 m  Stredoslovenskej 
2

energetike a.s. Žilina v cene 13 € za 1 m , je to 
pozemok pod novovybudovanou trafostanicou na 
Krúhoch.

Roľnícke družstvo

ačiatkom jari bolo priam ideálne počasie na 
poľnohospodárske práce na poli. 4. apríla sme 
začali siať jarný jačmeň. 8. apríla bol zasiaty už Z

aj ovos. Sejbu jarín sme zvládli za 5 dní. Priaznivé 
počasie trvalo celý mesiac. V polovici mesiaca bola 
prevedená zaorávka maštaľného hnoja pod kukuričnú 
siláž.  20. a 21. apríla sme zasiali 40 ha ďateliny. 
Koncom tohto mesiaca sme zasadili 2,1 ha zemiakov a 
zasiali 55 ha kukurice na kukuričnú siláž. Také dobré 
podmienky na jarné práce sa vyskytnú asi raz za 20 
rokov. V máji sme mali dostatok času na prípravu 
výroby objemových krmív. Kosenie bolo naplánované 
na začiatok 3.májovej dekády. Vzhľadom na to, že 
mesiac máj bol extrémne chudobný na zrážky sme 
s prvou kosbou začali až 29.mája. S počasím v apríli 
sme boli veľmi spokojní no mesiac máj bol veľmi suchý 
a jún naopak veľmi daždivý. Rátali sme, že prvú kosbu 
zvládneme  za 2 týždne, no pre zlé počasie nie je 
ukončená ani na konci júna. Zatiaľ prevláda spokojnosť 
s porastami obilovín. Oziminy prezimovali veľmi 
dobre a jariny sú pekné. No pokiaľ to nebude zožaté, 
ešte nemáme nič vyhraté. Na úseku ŽV je pozitívom to, 
že konečne sa zastabilizovala cena kravského mlieka. 
V súčasnosti 1 liter mlieka realizujeme za 0,32 €. 
Mierne vzrástli nákupné ceny  jatočných býkov, no 
ceny jatočných kráv a jalovíc sú nízke.   Hospodárenie 
nám sťažuje zrušenie červenej nafty, zdražovanie 
pohonných hmôt a vstupov do poľnohospodárskej 
výroby. Taktiež na tento rok počítame s nižšími 
dotáciami.     

Na výročnej členskej schôdzi bolo rozhodnuté, že 
pri zrušení členstva budú vyplácané tzv. vyrovnacie 
podiely vo výške 500 €. Týka sa to dedičov po 
zomrelých členoch a aj tých, ktorí si požiadajú o 
zrušenie členstva. Dedičom je vyplatenie vyrovnacieho 

podielu rozdelené na 2 etapy. Roky úmrtia bývalých 
členov 1993 – 1999 by mali byť vyplatené do konca 
tohto roku a od roku  2000 – 2010 do 31.12.2012. 
Žiadosti žijúcich členov o zrušenie členstva budú 
vyrovnané do jedného roka od podania žiadosti a 
podpísania dohody. Doteraz sme z prvej skupiny 
odškodnili viac ako 90 % žiadostí, čiže tento proces 
prebieha k obojstrannej spokojnosti. Ak nám to 
finančné možnosti dovolia, chceme vyrovnacie podiely 
vyplatiť skôr ako nám to ukladá uznesenie z výročnej 
členskej schôdze.   Koncom apríla bola dokončená 
rekonštrukcia druhej chaty Pod Dlhou. Zhodnotenie 
nás vyšlo na 24  tis. €. Stálo to však za to, lebo štandard 
ubytovania na tejto chate o hodne vzrástol. Myslím, že 
v tomto príspevku bolo uvedené všetko podstatné čo sa 
na našom družstve udialo v priebehu II. štvrťroka. Do 
nastávajúceho obdobia si prajeme najmä lepšie 
počasie, dobré úrody a úžitkovosť hospodárskych 
zvierat a aby sa nám všetkým v práci darilo

Ing. Jozef Baláž - predseda RD

• Informačnú  tabuľu  osadili  Ján  Fronko,  Milan Jurčo  a  Ján Duriš
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a PSBU v Liptovskej Kokave sa druhý štvrťrok 
začal jarnými prácami na ktorých sa Nzúčastňovalo cca 20 brigádnikov z radov 

občanov. Vykonávalo sa uhadzovanie haluziny, kde sa 
uhodila plocha 12.1 ha. Pri výsadbe stromčekov sme 
vysadili 40 tisíc kusov sadeníc. Popri našich 
brigádnikoch sa na prácach zúčastňovala aj pracovná 
skupina z Hýb. Táto vykonávala tie isté práce v lokalite 
Kotlová, kde uhodili plochu 4 ha a vysadili 10 tisíc 
kusov sadeníc. Na lesopestebných prácach sa zúčastnili 
aj členovia turistického oddielu z Liptovskej Kokavy. 
Práce sme ukončili 25. 5 2011, kedy sme pre 
brigádnikov pripravili malé posedenie pri chate 
poľovníckeho združenia Machy.

Niektorí občania sa prihlásili na čistenie hory na čo 
sú vcelku pozitívne ohlasy, ale čakali sme že to osloví 
viac občanov. Zatiaľ je väčší záujem o nachystané 
palivové drevo, ktorého sa už vyrobilo 470 priesto-
rových metrov.

V investičnej činnosti sa postavila zrubová stavba v 
rekreačnom areáli na Kokavskom Moste. Na jej 
realizácii sa podieľali pán Bartoš Július a Milan Choma. 
Táto bude slúžiť pre potreby tohto zariadenia 

Urbariát

Ján Bartek, 
odborný lesný hospodár

a myslíme, že vhodne doplnila tento rekreačný 
komplex. Dokončila sa prerábka horárne Pod Plieškom 
v Račko-vej Doline. Prerobili sa sociálne zariadenia, 
izby sa vybavili satelitnou a televíznou technikou. Chata 
sa dala k 1. 7.  2011 do dlhodobého prenájmu.

Tak ako po minulé roky sme pristúpili k uzamknutiu 
vjazdu na lesné pozemky urbariátu. Osadili sme drevené 
stĺpy s označením zákazu vjazdu. Rampy, ktoré má 
urbariát osadené na vjazde do lesných častí chceme 
uzamykať v letných mesiacoch. Vlastníci lesa ktorí 
budú mať záujem o vjazd na lesné pozemky si môžu 
kľúč od rampy vyzdvihnúť  v kancelárii urbariátu. Mrzí 
nás že dochádza k poškodzovaniu týchto zariadení a to 
nielen odpílením zámky ale aj vytrhnutím rampy. Tak 
tomu bolo i v lokalite Diely, kde bola rampa poškodená. 
Za pomoci pána Kacvinského sa ju podarilo osadiť na 
svoje miesto.

V mene urbariátu Vám prajem príjemné prežitie 
letných mesiacov. Načerpajte nové sily aj v našich 
lesoch a v zdraví sa vráťte do svojich domovov.

                                           

                                                                                                        

• Brigádnici - študenti počas školenia o bezpečnosti práce

Obecný hasičský zbor

Operatívny prehľad požiarovosti v slovenskej republike 

za I. štvrťrok 2011

Ukazovateľ                     I. štvrťrok 2010                    I. štvrťrrok 2011                      Porovnanie

Počet požiarov                              3 246                                          4 774                                              + 1 528
Priame škody (€)                    9 736 555                                  6 217 280                                        - 3 519 275  
Počet usmrtených osôb                      13                                              27                                                   + 14 
Počet zranených osôb                        66                                              81                                                   + 15
Uchránené hodnoty (€)         75 017 915                            353  814 145                                        - 5 177 035 
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  Z uvedeného počtu zranených bolo 8 detí, 51 osôb vo 
veku od 15 do 60 rokov, 17 zranených ľudí prekročilo vekovú 
hranicu 60 rokov.

Najpočetnejšiu skupinu  tvoria požiare trávnatých porastov (2 
252 prípadov). V hodnotených odvetviach ekonomických činností 
najviac požiarov vykazuje poľnohospodárstvo – za I. štvrťrok tohto 
roka 985 požiarov ktoré spôsobili škodu za 192 080 €.

Druhé miesto z hľadiska počtu požiarov za obdobie január – 
marec  2011 patrí bytovému hospodárstvu (680 požiarov so škodou 
1 436 790 €). Pri týchto požiaroch bolo 17 osôb usmrtených a 63 
osôb zranených, čo predstavuje najnepriaznivejšiu bilanciu z hľa-
diska sledovaných odvetví. Najviac úmrtí bolo zaznamenaných  pri 
443 požiaroch rodinných domov, kde zomrelo 12 osôb a 32 sa 
zranilo.

Celkovú bilanciu požiarovosti z hľadiska príčin vzniku 
ovplyvnili najmä požiare v dôsledku vypaľovania trávy a suchých 
porastov, kde bolo zaevidovaných  2 351 požiarov, čo v porovnaní s 
vlaňajškom  predstavuje nárast  o 1 166 prípadov. Úmyselné 
zapálenie bolo príčinou 274 požiarov. Neodborná manipulácia 
dospelých osôb  s otvoreným ohňom  spôsobila 231 požiarov, 217 
požiarov spôsobili fajčiari a v dôsledku vyhorenia sadzí vzniklo 
207 požiarov. 

Za I. štvrťrok 2011 bolo najviac (1034) požiarov – 
zaznamenaných v Košickom kraji. Najmenej požiarov vzniklo 
v Nitrianskom kraji – 318 prípadov. Najčastejšie horelo v stredu 
(758 požiarov) a najmenej v piatok (555 požiarov) 

je povinný zabezpečiť pri správe bytového domu plnenie 
úloh ochrany pred požiarmi, ktoré sa týkajú spoločných častí byto-
vého domu a spoločných zariadení bytového domu, podľa  § 4 
písm. a) až c),  g) až i) a k) až q), § 5 písm. a) až c), i) a j) a  § 8 písm. 
d).   

§ 4
a)  v objektoch a v priestoroch vykonávanie preven-
tívnych protipožiarnych prehliadok a odstraňovať zistené 
nedostatky; 
b) plnenie opatrení na ochranu pred požiarmi na 
miestach so zvýšeným nebezpečenstvom vzniku požiaru, pri 
činnostiach spojených so zvýšeným nebezpečenstvom vzniku 
požiaru alebo v čase zvýšeného nebezpečenstva vzniku požiaru, 
ako aj opatrenia na zabezpečenie ochrany pred požiarmi pri 
podujatiach, na ktorých sa zúčastňuje väčší počet osôb;
c) miesta so zvýšeným nebezpečenstvom vzniku požiaru a 
označovať ich príslušnými príkazmi, zákazmi a pokynmi
g)  orgánu vykonávajúcemu štátny požiarny dozor a obci 
vstup do objektov a priestorov na účely vykonania kontroly plnenia 
povinností na úseku ochrany pred požiarmi, poskytovať mu 
požadované doklady, dokumentáciu ochrany pred požiarmi a 
súvisiace podklady a informácie,
h)  opatrenia na odstránenie zistených nedostatkov uložené 
orgánom vykonávajúcim štátny požiarny dozor alebo obcou v nimi 
určených lehotách,
i)  technické zariadenie a technologické zariadenie a 
zabezpečovať vykonávanie pravidelnej údržby a kontroly z 
hľadiska ich protipožiarnej bezpečnosti a odstraňovať zistené 
nedostatky 
k)  aby sa pri vypracúvaní projektovej dokumentácie 
stavieb, pri uskutočňovaní stavieb a pri ich užívaní, ako aj pri 
zmene užívania stavieb riešili a dodržiavali požiadavky 
protipožiarnej bezpečnosti stavieb; 
l)  aby pri zmene užívania stavby nedošlo k zníženiu 
protipožiarnej bezpečnosti stavby alebo jej časti, 4) bezpečnosti 

§ 6a 
zákona ochrany pred požiarmi

Vlastník bytového domu, spoločenstvo vlastníkov bytov a 
nebytových priestorov v bytovom dome a správca bytového 

5a)domu  
 

 

zabezpečiť

zabezpečiť

 
určovať

 
umožniť

splniť

prevádzkovať

zabezpečiť,

zabezpečiť,

 

 

osôb alebo k sťaženiu zásahu hasičských jednotiek, 
m) vypracovanie dokumentácie o požiarno-
bezpečnostnej charakteristike užívanej stavby, ak jej projektová 
dokumentácia neobsahuje riešenie protipožiarnej bezpečnosti 
stavby; 
n)  za-
bezpečiť odborné preskúšanie komínov osobami s odbornou spôso-

5)bilosťou  pred pripojením spotrebiča na komín, zámenou 
lokálneho palivového spotrebiča na ústredný zdroj tepla alebo 
etážový zdroj tepla, zmenou druhu paliva a po stavebných úpravách 
na telese komína; 
o)  technické podmienky a požiadavky na protipožiarnu 
bezpečnosť pri inštalácii a prevádzkovaní palivových spotrebičov, 
elektrotepelných spotrebičov a zariadení ústredného vykurovania a 
pri výstavbe a používaní komínov a dymovodov a zabezpečiť 
označenie komínu štítkom; 
p)  pri manipulácii s horľavými látkami a horenie 
podporujúcimi látkami, s technickými prostriedkami obsahujúcimi 
horľavé látky alebo horenie podporujúce látky, ako aj pri ich 
ukladaní a skladovaní požiadavky na protipožiarnu bezpečnosť; 
q)  plnenie ustanovených povinností a určených úloh na 
úseku ochrany pred požiarmi osobami, ktoré majú požadovanú 
odbornú spôsobilosť alebo osobitné oprávnenie,

§ 5
a)  v objektoch, zariadeniach a v priestoroch 
so zreteľom na nebezpečenstvo vzniku požiaru zariadenia na 
dodávku vody na hasenie požiarov, ďalšie hasiace látky, hasičskú 
techniku, vecné prostriedky ochrany pred požiarmi, inštalovať 
požiarne výťahy, evakuačné výťahy, technické vybavenie 
únikových ciest, prostriedky na vyhlásenie požiarneho poplachu, 
vhodné druhy požiarnotechnických zariadení, prevádzkovať ich v 
akcieschopnom stave, zabezpečovať vykonávanie ich kontroly a 
údržby osobou s odbornou spôsobilosťou, ak tak ustanovuje tento 
zákon, viesť a uchovávať dokumentáciu o ich prevádzkovaní;
b) trvale voľné únikové cesty, únikové 
východy a zásahové cesty, nástupné plochy a prístup k nim, ako aj 
prístup k uzáverom rozvodných zariadení elektrickej energie, 
plynu, vody, k požiarnotechnickým zariadeniam, zariadeniam na 
vyhlásenie požiarneho poplachu, požiarnym vodovodom a k zdro-
jom vody na hasenie požiarov,
c)  umiestnenie signalizačného zariadenia alebo popla-
chového zariadenia slúžiaceho na účely ochrany pred požiarmi za 
primeranú náhradu; ustanovenia osobitných predpisov o náhrade 
škody týmto nie sú dotknuté,
i) bez zbytočného odkladu príslušnému okresnému 
riaditeľstvu Hasičského a záchranného zboru (ďalej len "okresné 
riaditeľstvo") každý požiar, ktorý vznikol v objektoch, priestoroch 
alebo na veciach v jej vlastníctve, správe alebo v užívaní,
j)  potrebné doklady, súčinnosť a pomoc pri zisťovaní 
príčiny vzniku požiaru.

§ 8

d)

POMOC PRI ZDOLÁVANÍ POŽIAROV

a)  nevyhnutné opatrenia na záchranu ohrozených osôb,
b) , ak je to možné, alebo vykonať nevyhnutné 
opatrenia na 
zamedzenie jeho šírenia,
c)  bez zbytočného odkladu na určenom mieste zistený 

zabezpečiť 

zabezpečovať pravidelné čistenie a kontrolu komínov;

dodržiavať

dodržiavať

zabezpečiť

 obstarávať a inštalovať

 
označovať a udržiavať 

strpieť

oznámiť

poskytovať

Nesmie

Každý je povinný v súvislosti so zdolávaním požiaru
vykonať
uhasiť požiar

ohlásiť

 

 používať požiarnotechnické zariadenia, hasiace látky, hasičskú 
techniku a vecné prostriedky na ochranu pred požiarmi, na ktoré 
nebol vydaný certifikát, ak sa certifikát podľa osobitných predpi-

6)sov  vyžaduje

§ 46
Osobná pomoc
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požiar alebo zabezpečiť jeho uhasenie, 
d)  hasičskej jednotke osobnú pomoc na výzvu veliteľa 
zásahu, veliteľa hasičskej jednotky alebo obce.

 na výzvu veliteľa zásahu, veliteľa hasičskej 
jednotky, okresného riaditeľstva alebo obce dopravné 
prostriedky, zdroje vody na hasenie požiarov, spojovacie 
prostriedky a iné vecné prostriedky na zdolávanie požiarov.

 Dňa 28.05.2011 sa mladý hasiči zúčastnili Okresného kola – Hry 
Plameň v obci Partizánska Lupča s celkovým umiestnením na 
4. mieste z 15 kolektívov.  

Súťaž pozostávala z nasledovných disciplín.

1. Teória : -  organizácia a história požiarnej ochrany
           -  technicko – taktická príprava
           -  preventívno – výchovná činnosť 
       

2. Požiarny útok CTIF

3. Štafetový beh na 400 metrov s prekážkami

4. Požiarny útok s vodou

15.05.2011 sa zúčastnilo hasičské družstvo v kategórii muži v 
disciplíne štafeta 8 x 50 m a požiarny útok s vodou obvodového kola 
hasičskej súťaže v obci Vavrišovo. V našom obvode sa umiestnil 
DHZ z Lipt. Kokavy na 2. mieste.

Veľkú radosť nám urobili v okresnom kole hasičskej súťaže v 
disciplíne štafeta 8 x 50 m a v požiarnom útoku s vodou v obci Lipt. 
Ondrej naše ženy keď súťaž vyhrali a postúpili na Krajské kolo 
súťaže Dobrovoľných hasičských zborov v hasičskom športe, 
reprezentovať našu obec a okres Liptovský Mikuláš. 
  A tak dňa 25.06.2011 zavčasu ráno sme vycestovali do obce Lokca 
okres Námestovo. 
  V disciplíne požiarny útok s vodou a štafete 8 x 50 m sa naše ženy 
umiestnili z deviatich DHZ na 6. mieste. Za vzorné reprezentovanie 
nášho okresu im patrí srdečné poďakovanie.   

 

poskytnúť

Každý je povinný
poskytnúť

§ 47
Vecná pomoc

 

 Jaroslav Majer
 veliteľ DHZ

• Hlásenie rozhodcovi disciplíny štafeta 8 x 50 m 
Prvá z prava: Mária Trepáčová, Michaela Díková, Mariana Mitrí-
ková, Irena Slavníková, Jaroslava Prosová, Ľubica Šuňavcová, 
Tatiana Čatlošová a hlásenie podáva veliteľka Pavlína Margetajová

• Predpríprava v boxoch: Stojace - Jaroslava Prosová, Michaela 
Díková, Ľubica Šuňavcová, Mária Trepáčová. V drepe a záklone 
Irena Slavníková, Tatiana Čatlošová

• Niečo zo života Cirkevného 
zboru po Veľkonočných 
sviatkoch
V poslednom čísle obecného 

časopisu „Kokavské aktuality“ sme 
Vás, členovia nášho Cirkevného 
zboru, ako aj Vás, naši spoluobčania, 
informovali o niektorých neplánova-
ných aktivitách v našom Cirkevnom 
zbore ECAV na Slovensku Liptov-
ská Kokava. Po Veľkonočných 
sviatkoch sa nám s Božou pomocou 
a tiež aj s Božou ochranou podarilo 

Cirkevná rubrika
vykonať niekoľko naplánovaných 
prác a stretnutí a prežili sme aj 
niekoľko výnimočných udalostí. 
Trápením pre nás, a malo by to byť 
bôľom aj pre celý Cirkevný zbor, 
však je to, že v tomto roku nebola 
slávnosť konfirmácie. V danom 
ročníku z tých najrôznejších dô-
vodov totiž ostalo len jedno dieťa, 
ktoré potom bolo na základe 
rozhodnutia rodičov prihlásené na 
vyučovanie konfirmácie ku 
mladšiemu ročníku – teda o rok 
neskôr.

Potešilo nás však rozhodnutie 
našich jubilujúcich konfirmandov 
stretnúť sa pri 50–tom výročí ich 
konfirmácie. V našom Cirkevnom 
zbore sme na začiatku mája privítali 
bratov farárov a sestry farárky z 
nášho Liptovsko–oravského senio-
rátu na pravidelnom pracovnom 
stretnutí – SPK. Pre deti z Detskej 
besiedky sme tak ako po minulé 
roky, aj tohto roku zorganizovali 
deň detí vo farskej záhrade. So 
zborovým spevokolom sme sa v 
poslednú júnovú nedeľu zúčastnili 
jubilejného 20–tého ročníka 
Stretnutia spevokolov Liptova.
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Týždeň po Veľkonočných sviat-
koch, sme v našom Cirkevnom 
zbore privítali bratov farárov a 
sestry farárky z Liptovsko–orav-
ského seniorátu na pracov-nom 
stretnutí nazývanom tiež SPK. 
Stretnutie sme pripravili v Liptov-
skej izbe, nakoľko Cirkevný zbor 
nemá v súčasnej dobe nemá vhodné 
priestory, kde by sa pomestilo viac 
ako 30 ľudí. Pre pracovnú zane-
prázdnenosť prítomných za Cirkev-
ný zbor privítal brat kurátor Milan 
Bačík. Na tomto stretnutí boli 
prítomní aj zástupcovia SEMu z 
Košíc, ktorí predstavili možnú 
formu pomoci v práci s mládežou a 
dorastom pre jednotlivé Cirkevné 
zbory. Bratia farári a sestry farárky 
sa na záver veľmi pekne poďakovali 
za milé prijatie a pohostenie. Touto 
cestou chcem ešte raz poďakovať 
všetkým ochotným rukám, ktoré pre 
bratov farárov a sestry farárky 
pripravili pohostenie.

 Po dôslednom zvážení ponuky 
na opravu rozpadávajúcich sa 
komínov na farskej budove, sme v 
polovici mája prikročili  ku 
svojpomocnej realizácii opravy 
komínov. Keďže strecha na fare je z 
eternitu, museli sme najprv 
vymyslieť, ako sa dostať ku dvom 

• Pracovné stretnutie farárov 

komínom bez lešenia, bez rozo-
bratia strechy a s čo najmenším 
poškodením krytiny. Výsledok 
rozmýšľania ale aj pracovné 
nasadenie jednotlivých brigádni-
kov je možné vidieť na jednotli-
vých fotografiách. Na tejto oprave 
komínov mal najviac odpraco-

vaných br brigádnických hodín brat 
kurátor Milan Bačík.

Tak ako každoročne, tak aj tohto 
roku sme pripravili pre deti nielen z 
Detskej besiedky deťmi očakávaný 
Deň detí. Pán Boh nám požehnal 
nielen prípravy na Deň detí, ale 
dopoludnia nám dal aj krásne slneč-
né počasie.

Očakávaný deň nastal 4. júna 
2011, keď sa deti stretli na farskom 
dvore predpoludním o 10,00 ho-
dine, kde boli pre ne pripravené 
nielen hry a súťaže, ale aj duchovná 
téma so spoločnými detskými 
piesňami a modlitbami. Po úvodnej 
duchovnej časti sa deti rozdelili do 
štyroch družstiev a začalo sa detské 
súťaženie. Deti museli preukázať 
svoju šikovnosť, zručnosť, ale 
takisto museli zaloviť vo svojej 
pamäti, lebo niektoré súťaže boli 
zamerané na to, čo sa deti počas 
roka naučili na spoločných stret-
nutia na Detskej besiedke. Za každú 
správnu odpoveď, či výborné 
umiestnenie v súťažiach, deti dostá-
vali sladké odmeny, ktoré na záver 
rozdelili v jednotlivých družstvách. 
Teta Iveta pre deti sme aj v tomto 
roku pripravila aj hľadanie sladkého 
pokladu, ktorý bol ukrytý na 
rôznych miestach vo farskej zá-
hrade. 

Kým deti prijímali duchovný 
pokrm – spievali, počúvali duchov-
nú tému, modlili sa a potom súťažili, 
dve tety – Zuzka a Janka sa zase od 
skorého rána starali o telesný pokrm 
pre deti. Šikovné tety kuchárky 
navarili pre všetkých zúčastnených 
chutný guláš. Netušili, že brat farár 
ich, nielen pri varení ale aj pri 
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ochutnávaní, zvečnil na fotkách. 
Po chutnom obede program 

pokračoval ďalšími hrami a 
súťažami. Deti si skúsili aj hru 
„Človeče nehnevaj sa“ naživo. 
Kapitáni hádzali kockou a ako 
figúrky poslúžili spoluhráči. 
Súťaženie pri živom „Človeče 
nehnevaj sa“ nám však prerušila 
búrka. Kapitáni jednotlivých 
družstiev sa potom snažili hru 
dohrať na malom hracom pláne. 
Búrka nás síce prinútila ukryť sa do 
zborovej siene, no súťaže v 
obmedzenej miere pokračovali aj 
tam. Nechýbalo zhadzovali kolkov, 
streľba na malú bránku a na záver 
nafúkanie mini balónikov. Deň detí 
sme potom zakončili modlitbou, v 
ktorej sme ďakovali Pánu Bohu aj 
za krásny prežitý deň. 

Aj napriek tomu, že popoludňaj-
šie počasie nám nevyšlo podľa 
našich predstáv, touto cestou ďa-
kujeme v prvom rade Pánu Bohu za 
krásny deň, ktorý mohli deti prežiť 
pri Božom slove, súťažiach a hrách. 
Ďakujeme aj všetkým tým, ktorí 
svojou službou prispeli ku príprave 

a realizácii Dňa detí: tetám ku-
chárkam Zuzke a Janke, tete Ivete a 
všetkým spolupracovníkom.

• A čo pripravujeme, čo nás 
čaká?
Na prelome mesiacov júl a 

august pripravujeme detský biblic-
ký tábor pre deti z Detskej 

besiedky, ktorý sa bude konať tak 
ako minulý rok, v Nižných Mala-
tinách.

Na 16. októbra 2011 – nedeľa, 
pripravujeme zborový zájazd do 
Mníška nad Hnilcom spojený s 
návštevou baníckeho múzea. Tento 
zájazd sme boli nútený preložiť z 
minulého roka, lebo aj túto oblasť 
zasiahli zosuvy pôdy, ktoré so 
sebou strhli aj cestu. Mníšek nad 
Hnilcom je prvým Cirkevným 
zborom, v ktorom začínal náš 
zborový farár Mario Činčurák. 
Cirkevný zbor sa nachádza v 
bývalej baníckej oblasti, ktorú 
osídlili nemeckí baníci. V tomto 
Cirkevnom zbore je zachovaná vyše 
300 ročná tradícia baníckej stráže v 
chráme Božom pri rôznych 
sviatkoch a slávnostiach. Súčasťou 
misijnej práce Cirkevného zboru je 
Posaunenchor – evanjelické trubač-
ský zbor, ktorý tohto roku oslavuje 
80–te výročie svojho založenia.

Mgr. Mario Činčurák 

– zborový farár

Ospravedlnenie
Vážený pán starosta, Vážená redakcia, milí občania, 
chcela by som sa Vám ospravedlniť za predošlé vytlačené číslo Kokavských aktualít. Pri odovzdávaní novín do tlače došlo k zámene 
súborov. Vykorigovaný a schválený súbor Kokavských aktualít č. 1  pánom starostom Porbänom  a redakciou som omylom zamenila 
za nevykorigovaný súbor.   Vaše noviny sa vytlačili s chybami.   Za  vzniknuté  chyby  sa  Vám  ospravedlňujem  a  verím,  že Vás to 
neodradilo od čítania Vašich obecných novín. Mária Sireková, Grafic Color
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a určitý čas sa pre žiakov ZŠ zastavil kolotoč školských 
povinností a budú si žiť bezstarostne, žiadne ranné vstávanie, Nžiadne napomínanie - len sladké leňošenie. 

Školské okienko

30.6.2011 sme ukončili školský rok 
2010/2011. Už od rána dýchala 
škola nevšednou slávnostnou 
atmosférou, pretože konečne prišla 
tá dlho očakávaná chvíľa, keď sa 
kolotoč úplne zastavil. Nové 
vedomosti, zručnosti, skúsenosti a 
zážitky treba spracovať a uložiť si 
do pamäti Na to potrebujú žiaci čas, 
čas prázdninový. Množstvo a 
kvalita poznatkov je vyjadrená vo 
Vašich  vysvedčeniach, ktoré sú 
dôkazom, že ste na školskom 
kolotoči nesedeli len tak nečinne. 
Nie vždy to mali s Vami pani 
učiteľky ľahké. Preto sa im chcem 
touto cestou poďakovať a vyjadriť 
im úctu a vďaku za ich náročnú 
prácu.
Posledný školský deň sme sa 
rozlúčili najprv s našimi pred-
školákmi. Priestory MŠ opustí 
6 detí, ktoré dostali osvedčenie 
o absolvovaní predprimárneho 
vzdelávania. Sú to: Veronika Šíp-
ková, Alžbeta Oravcová, Samuel 
Čatloš, Martin Kupčo, Ján Požgai a 
Peter Zuštín. Po prázdninách 
vkročia po prvýkrát do „veľkej“ 
školy, stanú sa z nich žiaci, ktorí si 
budú musieť plniť svoje školské 
povinnosti. 

Poslednýkrát však z kolotoča v 
našej škole vystupujú štvrtáci, čím 
sa im aj uzatvára jedna krásna, ale 
aj dôležitá etapa ich života. 
Rozlúčili sme sa s Lenkou Belo-

urobili postupové testy z ANJ do 
jazykovej triedy. V novej škole  
čakajú žiakov rôzne nástrahy. Veľká 
škola,  množstvo žiakov na 
chodbách i v triedach, nové pani 
učiteľky. Zostaňte však sami sebou. 
Takí, ako sme Vás vychovali. Slušní 
a úctiví – ale popritom sebavedomí. 
Prajeme Vám veľa úspechov v 
novej škole, dobrých učiteľov a 
spolužiakov. Vždy sa potešíme, keď 
nás prídete navštíviť. Dvere našej 
školy vám budú vždy otvorené.

potockou, Romanou Porubä-
novou, Monikou Barányiovou, 
Luciou Barányiovou a Matúšom 
Majstrákom. Všetci žiaci budú 
navštevovať 5. triedu na ZŠ Hradná 
v Lipt. Hrádku, pričom traja z nich 

Od apríla do júna bol náš „ školotoč“ 
veľmi pestrý:
Apríl :

· Školské kolo Slovenský 
slávik                                 

· Svetový deň zdravia – 
ENV/ pyramída zdravej 
výživy, ovocné a zeleninové 
šaláty/    

· Príprava programu na Deň 
matiek 

· Zber papiera
· Čistenie okolia školy – Deň 

Zeme   
· Návšteva stolárskej dielne

v obci     
Máj :

· Oblastná športová súťaž : 
Kinderiáda     

·  Okresné kolo“ Slovenský 
slávik“                             

· Príprava darčekov a 
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pozdravov pre matky               
· Hudobný koncert – 

Carmen / KD Lipt.Hrádok/     
· Dedičstvo predkov 

Liptova – regionálna 
výchova/ exkurzia/                 

· Návšteva Roľníckeho 
družstva - exkurzia               

· Projekt: Tvoja správna 
voľba - spolupráca s 
ORPZ v Lipt. Mikuláši / 
protidr. vých./

· Deň otvorených dverí: 
„Slávnosť šlabikára.“ 

Jún :         
· Deň detí – ZŠ – chata 

Račková dolina, MŠ – 
CVČ Lienka Lipt. Hrádok                
.                             

· Dopravná výchova – 
spolupráca s políciou                      

· Mediálna výchova- 
                       

· Návšteva plavárne                                                          
· Výlet pre deti MŠ a žiakov 

ZŠ                                                                                   
· Rozlúčka so štvrtákmi – 

Noc v škole                            
· Juniáles                                                                             
Naše školské a mimoškolské 

aktivity boli  veľmi pestré.  
Začiatkom mája sa v škole rozšírili 
o v č i e  k i a h n e ,  a  p r e t o  s a  
neuskutočnila slávnostná akadémia 
pri príležitosti Dňa matiek. Máj bol 
pre našu školičku veľmi úspešný. 
Na okresnom kole speváckej 
súťaže „Slovenský slávik“ obsadila 
Lenka Belopotocká vo svojej 
kategórii 2. miesto. Pripravovala ju 

www.zodpovedne.sk

pani učiteľka V. Boďová. Tá istá 
žiačka uspela aj v prednese poézie 
a prózy „ Hviezdoslavov Kubín“. 
O b s a d i l a  t i e ž  2 .  m i e s t o .  
Pripravovala ju pani učiteľka M. 
Díková. Aj naše športové talenty 
nám urobili veľkú radosť svojím 
umiestnením na športovej súťaži „ 
Kinderiáda“ - Alžbeta Slavníková 
/4. miesto/ a Filip Valientka 
/7. miesto/. Súťaž sa uskutočnila 
v Lipt. Mikuláši a zúčastnilo sa na 
nej 30 športových družstiev z Lip-
tova, Oravy a Turca. 29. júna sa 
uskutočnil na našej škole „ 
Olympijský festival detí a mlá-
deže“. Žiaci súťažili v rôznych 
športových disciplínach. Patronát 
nad súťažou mal p. Milan Fronko
/pracuje v Olympijskom klube 
Liptova/, ktorý nám poskytol 
odbornú aj sponzorskú pomoc.

Na záver sa chceme poďakovať 

všetkým rodičom a priateľom 
školy, ktorí nám pomáhali pri 
organizovaní rôznych školských 
akcií. Ďakujeme zamestnancom 
Obecnému úradu v Lipt. Kokave, 
ktorý je zriaďovateľom našej školy 
za podporu a pomoc, ďakujeme 
Spoločenstvu bývalých urbaria-
listov v Lipt. Kokave, p. M. 
Glosovi, p. G. Porubänovej, a.s. 
Tatratimber – za sponzorstvo, Rade 
rodičov pri rodičovskom združení, 
rodinám, ktoré  podporili naše 
občianske združenie 2 % z dane/ 
vieme, ktoré sú to a vážime si to/, p. 
P. Taragelovi, p. P. Prosovi, p. M. 
Majstrákovi za pomoc bez nároku 
na finančnú odmenu. Ak sme 
niekoho zabudli vymenovať, 
ospravedlňujeme sa, ale vedzte, že 
s i  vážime každú pomoc a  
spoluprácu.

 M. Díková, J. Gajdošová

Promócia...
...znamená koniec bezstarostných študentských čias, 
ktoré sa stanú krásnymi spomienkami...
Je to však aj úspešný štart do života
a začiatok nových možností...

Tento rok ukončili štúdium na vysokej škole a boli 
slávnostne promovaní:

Mgr. Michaela Kapitáňová
Pedagogická fakulta

Ing. Matej Jurčo
Ekonomická univerzita

Ing. Tomáš Valientka
Ekonomická fakulta

Mgr. Anna Peťovková
Vysoká škola zdravotníctva
a sociálnej práce Svätej Alžbety

Mgr. Martina Peťovková
Katolícka univerzita Ružomberok

Ing. Katarína Fáberová
Fakulta biológie a potravinárstva Nitra

Ing .Marcel Fronko
Ekonomická fakulta 

Všetkým srdečne blahoželáme     R.r.

• Olympijský festival prebiehal na viacúčelovom ihrisku
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• Za tých 50 rokov ste spolu prežili mnohé okamihy. 
Keď sa povie manželstvo, čo sa vám vybaví?
Prvé roky spolužitia – prírastky v rodine a narodenie 
našich detí a ich výchova, spomienka na nášho 
prvonarodeného synčeka Tonka, ktorý odišiel do 
večnosti skôr, ako sme sa mu tešili, no a práca, ktorá 
nám stále vypĺňala čas. V rokoch 1962-1964 sme 
postavili náš rodinný dom a v ňom sa celá naša 
rodina aj dnes stretáva.

• Čo je pre vás najväčšou hodnotou v manželstve?
Rodina, deti a dobré spolunažívanie s rodinami 
našich detí Mariána, Janka a Marienky. 

• Čo sa vám na vašom partnerovi najviac páči?
Dôslednosť pri výchove detí, vlastný dobrý príklad.

• Ak chceme zbierať nejaké ovocie, potrebujeme 
niečo zasadiť, potrebujeme sa o to starať, čo Vy 
vnímate ako prekážky vo vašom spoločnom živote? 
Prekážky boli rôzne, ľahšie aj ťažšie, riešili sme ich 
vždy spoločne a dnes vidíme, že s priaznivým 
výsledkom. Starosti toho druhého partnera, boli 
vždy spoločnými starosťami.

• Čo je kľúčom k tomu, aby manželstvo vydržalo?
Vzájomné porozumenie, tolerancia pri riešení 
rôznych problémov, ktoré nám život priniesol. 
Bola to Božia ochrana.

–––––––––––––
p. Elena Uličná rod. Porubänová 

a p. Prof. Ing. Ján Uličný DrSc.  –  rok 2011

Zlatí svadobčania 1961-2011

Manželstvo je kniha, ktorej prvá kapitola je písaná vo veršoch a ďalšie sú tvorené v prózach...

V tomto roku si pripomenú niektorí občania 
Liptovskej Kokavy 50.výročie uzavretia ich 
manželstva. Manželia Chomovci a Tarageľovci 
z Liptovskej Kokavy a manželia Uliční obaja 
pochádzajúci  z  našej  obce,  žijúci  v  Bratislave.

Martin a Emília Tarageľovci  -  rok 2011  

  
• Za tých 50 rokov ste spolu prežili mnohé okamihy. 

Keď sa povie manželstvo, čo sa vám vybaví?
Láska a vernosť. Starostlivosť o toho druhého. 
Snažiť sa mu porozumieť. Žiť jeho životom.

• Čo je pre vás najväčšou hodnotou v manželstve?
 Tá predchádzajúca odpoveď hovorí za všetko. Snáď 

treba dodať, že opora a  viera sú dôležité a že ten 
druhý ma pochopí.

 • Čo sa vám na vašom partnerovi najviac páči?
Páči sa mi, že nie vždy so mnou súhlasí. Keď sa však 
po čase nad tým zamyslím, zistím, že mal pravdu.

• Ak chceme zbierať nejaké ovocie, potrebujeme 
niečo zasadiť, potrebujeme sa o to starať, čo Vy 
vnímate ako prekážky vo vašom spoločnom živote? 

• Manželia Uliční s dcérou a vnučkou
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Žijeme veľmi zložitú dobu. Nie vždy a vo všetkom sa 
človeku darí. Ale vždy si treba určiť priority žitia. 
Zamyslieť sa nad tým a snažiť sa spoločne kráčať 
životom. To najdôležitejšie je predsa len naše 
potomstvo. Sme radi, že sa mu darí.

• Čo je kľúčom k tomu, aby manželstvo vydržalo?
Opäť, chápať jeho starosti. Radovať sa s ním a veriť, 
že spolu to dokážeme,

• Za tých 50 rokov ste spolu prežili mnohé okamihy. 
Keď sa povie manželstvo, čo sa vám vybaví?
Čas, ktorý sme prežili od mladosti až doteraz, veľmi 
rýchlo ubehol. Sme radi, že aj čas staroby si môžeme 
užívať spolu.

• Čo je pre vás najväčšou hodnotou v manželstve?
 Naše deti, naše vnúčatá, naša veľká rodina.

• Čo sa vám na vašom partnerovi najviac páči?
Že si navzájom rozumieme.

• Ak chceme zbierať nejaké ovocie, potrebujeme 
niečo zasadiť, potrebujeme sa o to starať, čo Vy 
vnímate ako prekážky vo vašom spoločnom živote? 
Život nám priniesol radosti aj starosti. Snažíme sa žiť 
pre deň,  pre každý dopriaty spoločný deň.

• Čo je kľúčom k tomu, aby manželstvo vydržalo?
Láska, porozumenie, odpúšťanie a tolerancia.

Anna a Miloš Chomovci rok 1961 
...... a rok 2011

• Mali ste niekedy vážnejšiu krízu?
Vďaka Bohu, jeho vedeniu a pomoci sme nijakú 
krízu nemali.

.... Vám všetkým, ktorí si pripomínate jubilejné výročie 
manželstva, prajeme do ďalších spoločných rokov 
lásku, porozumenie a radosť najbližších.

JUBILANTI

V mesiacoch apríl – jún 2011 sa dožili 
významných jubileí títo občania:
65 rokov:
-Viola Bartošová č.d.414
-Margita Dideková č.d. 421
-Marko Fronko č.d.205
-Otília Malatová č.d.195
-Márie Vrbičanová č.d. 163
70 rokov:
-Mária Šefčíková
75 rokov:
-Emília Oravcová č.d.425
-Jolana Uličná č.d. 44
80 rokov:
-Terézia Jurčová č.d.212
85 rokov:
-Miloš Rúčka č.d. 249

Všetkým jubilantom blahoželáme a do ďalších rokov 
im prajeme veľa zdravia a spokojnosti.

Praje obecné zastupiteľstvo.

Za uvedené obdobie zomreli títo občania:
-Emília Žišková č.d. 356
-Margita Palajová č.d. 140
-Irena Janbčušková č.d. 87
-Michal Nemsila č.d. 33

Aj slnko zapadá 
ústupom do noci,
kto raz púť dokonal,
nieto viac pomoci...

Za uvedené obdobie sa narodili tieto detičky:
-Adam Klaučo, Ema Klaučová č.d. 125
-Denisa Bančeková č.d. 413

Vitajte nám a nech Vám rastie,
každým dníčkom ľudské šťastie... 
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Územný spolok SČK Liptov ocenil najaktívnejších 
členov miestnych spolkov MS SČK vyznamenaním 
„Za humanitu, obetavosť a dobrovoľnosť II.stupňa“. 
Bola ocenená aj naša členka miestnej organizácie 
Mgr. Mária Díková.

Do knihy cti „Územného spolku SČK Liptov“ sa zapí-
sali aj naše členky: Anna Droppová  a  Janka Uličná.

   Srdečne im blahoželáme
R.r.

Miestna organizácia SČK

o výstavbe ihriska – hracej plochy ako aj tribúny 
(aj keď nie v takej podobe ako je teraz), roky P1965 – 1969 boli v obci priaznivé pre rozvoj 

futbalu. Futbal v obci bol športom číslo 1. Adeptov 
futbalu bolo neúrekom – chlapci, ktorí už nemohli hrať 
za dorast pre vekovú hranicu a do I. mužstva ešte 
nedosiahli úroveň hráčov, ktorí stabilne hrávali za prvé 
mužstvo, kde nebolo treba robiť žiadne zmeny v 
zostave a tiež futbalisti, ktorí vypadli z prvého mužstva 
a ešte ich futbal bavil a chceli ďalej hrávať.  Preto sa 
výbor TJ družstevník rozhodol vytvoriť „B“ družstvo 
LK a prihlásil ho v roku 1965 – 1966 do okresnej súťaže 
IV. triedy okresu Liptovský Mikuláš. Vedúcim „B“ 
družstva bol Porubän Ján (Kubek) a Bolčiš Štefan, 
ktorý mal na starosti hlavne účasť hráča na stretnutiach 
– výstroj a hlavne občerstvenie po stretnutiach. 
Môžeme smelo povedať, že kolektív „B“ družstva bol 
dobre stmelený. Novoprihlasené „B“ družstvo prvý 
zápas v sezóne 1965 – 1966 hralo na ihrisku súpera v 
Beňadíkovej a prehralo 5:3, pričom prvý polčas vyhralo 
3:0. V tomto zápase hrali hráči, ktorí už dávnejšie 
nehrali a nevydržali druhý polčas hlavne po kondičnej 
stránke a to sa odzrkadlilo aj na celkovom výkone 
mužstva. Góly nášho družstva dali v uvedenom zápase 
Valent Milan, Pozor Rudolf a Nudzík Martin. Uvedené 
B družstvo hralo 4. Triedu okresu. L. Mikuláš celkom tri 
sezóny s umiestneným v strede tabuľky.  Uvádzam, že v 
uvedenej súťaži hrali družstvá ako Tesla Liptovský 
Hrádok B, Beňadíkova, Kráľová Lehota, L. Porúbka B, 

Do redakcie sme dostali básničku 
– vlastnú tvorbu našej  občianky 

Evy Porubänovej

Matke
Keď som bola malá,
pri postieľke stála moja mama.
Ruky otvorené nado mnou mala,
anielskými krídlami ma ochraňovala.
V hlbokom spánku som sa usmievala,
lebo pri mne stála moja mama.

Dnes pri tvojej posteli stojím,
v ruke pohár s vodou držím.
Mojou jemnou rukou
hladkám tvoje vrásky,
Napi sa maminka môj poklad zlatý.

Ďakujeme za príspevok                                   
                                                                       R.r.

Z histórie Kokavského futbalu

Okoličné B. V sezóne v rokoch 1967 – 68 z desať 
účastníkov súťaže skončilo naše družstvo na treťom 
mieste  tabuľky. Za B družstvo hrali hráči, všetko 
odchovanci obce, spomeniem aspoň tých, ktorí odohrali 
viac futbalových stretnutí: Choma Juraj, Blahút Pavel. 
Nudzík Martin, Vrbičan Miloš, Bartek Ján, Pozor 
Rudolf, Valent Milan, Strnisko Jaroslav, Klaučo Martin, 
Oravec Dušan, Ruman Milan, Benček Vasil, Choma 
Miloš a ďalší.

V rokoch 1965 – 69 hralo prím v kokavskom futbalu 
aj družstvo dorastu. Hhralo krajskú súťaž prvú A triedu 
stredoslovenského kraja (Žilinský kraj). Naše 
dorastenecké družstvo značne zviditeľnilo našu obec v 
rámci Žilinského kraja a o L. Kokave ako o obci vedeli 
priaznivci ako aj občania celej Oravy, Turca, čo značne 
prispelo k reprezentácii obce. Aj keď v uvedenej vyššej 
súťaži boli ťažkosti hlavne s dopravou na futbalové 
zápasy vonku (dorast musel odchádzať soboty a nedele 
v dopoludňajších hodinách) s pomocou JRD sme 
dopravu zvládli. Trénerom a vedúcim dorastu bol 
Nemsila Ján, ktorý sa o mladých adeptov staral ako 
najlepšie vedel, nepoľavil v tréningovej časti, čo sa 
odzrkadlilo na výkonoch našich futbalistov, kde 
dorastenci po stránke kondične doslova uštvali súperov 
na ihrisku.  Nemsila Ján začal trénovať v rokoch 1967 – 
68 aj naše prvé družstvo. 

Rok 1966 dorastenci v jarnej časti po striedavých 
neúspechoch, ako bola prehra v Tesle Liptovský Hrádok 
8:2, v Liskovej 9:0, konečne zabrali a ukázali, že keď 

·
  snop aj kopa.
· Svätý Prokop prosí, nech slniečko svieti.
· Svätý Prokop koreň podkop.

 Keď prší na Prokopa, namokne každý     

Ľudové múdrosti



KOKAVSKÉ AKTUALITY 2/2011 13

chcú vedia aj pekne zahrať futbal. Proti húževnatému 
súperovi vo Veličnej zahral dobre celý kolektív a vyhrali 
sme na ihrisku súpera 3:1. Góly nášho družstva dali 
Bartoš Ján 2 a Strnisko Ján 1. Uvedený zápas sa hral 
v sobotu a naše prvé mužstvo hralo priateľský zápas 
(ako predzápas dorastu) tiež s Veličnou a skončili 
remízou.  

Posledný zápas uvedenej súťaže 1965 – 66 zahrali naši 
dorastenci zápasom s Lokomotívou Vrútky pekným 
víťazstvom vo Vrútkach 3:1. Góly dal najlepší strelec 
dorastu Bartoš Ján 2 a Choma Milan 1. V uvedenom 
ročníku skončilo naše družstvo na 5. mieste ako 
najúspešnejšie z okresu L. Mikuláš v krajskej súťaži 
žilinského kraja. 

Ihrisko vo Veličnej 
Zľava - Benček Vasil, Majstrák Ján, Šuňavec Milan, Šuňavec Ján, 
Rúčka Ján, Vrbičan Miloš a Pačan Ján 
Kľačiaci – Pozor Milan, Bačík Eugen, Malata Ján

Dorast rok 1965 – 66
Zľava – Choma Milan, Bačík Milan, Choma Juraj, Gavalec Vladimír, 
Fronko Daniel, Bartoš Ján
Kľačiaci – Rúčka Štefan, Čabaj Ján, Strnisko Ján, Šuňavec Matej

Rok 1966 – 67
Zľava – Choma Milan, Bartek Vladimír, Gavalec Vladimír, Bartek 
Daniel, Šuňavec Matej, Poliačik Slavo 
Kľačiaci – Vrbičan Martin, Strnisko Ján, Čabaj Ján, Žiška Ján, Bačík 
Milan 

(bez úpravy R.r.)
Pokračovanie v ďalšom čísle

Malata Ján 

roku 2009 turisti absolvovali poslednú túru na 
bežkách až 10.mája v Hlinskej doline. Minulý i Vtento rok bol biedny na sneh aj v tatranských 

dolinách. Posledná túra na bežkách v roku 2011 sa 
uskutočnila 27. marca v Tichej doline. Turisti vyšli nad 
pásmo kosodreviny pod Sedlom Závory, ale aj keď bolo 
krásne slnečno nebolo vhodné ďalej pokračovať pre 
málo snehu. Vznikali tak nebezpečné situácie s 
pošmyknutím alebo nezvládnutím lyží. Obyčajne v 
týchto oblastiach je kosodrevina zakrytá snehom, ale 
teraz sa išlo pomedzi kosodrevinu. Niektoré úseky sa 
prechádzali pešo. Záver v Tábore bol poznačený 

príjemnou pohodou.  Okrem  iného
všetci  zdieľali  radosť  z  narodenia druhého vnuka 
jedného z turistov, zároveň si pripomenuli meniny 
dvoch Aleniek i okrúhle narodeninové výročie. Medzi 
priateľmi sa to samozrejme patrí.     

Začiatok apríla je v dolinách skoro bez snehu, ale 
počasie počas víkendou je naozaj aprílové, nie príliš 
vhodné na športové aktivity v prírode. Až v nedeľu 17. 
apríla bolo polojasno, chladnejšie, tak sa menšia 
skupinka vybrala na Slemä. V minulosti bol tento 
vrchol známy svojim každoročným výstupom 
zväzákov. Výstup začínal nad Liptovskou Porúbkou. 

TURISTI  V  JARNOM  OBDOBÍ 2011



Vzdával sa tu hold padlým partizánom, ktorí zahynuli 
pri havárii lietadla na tomto vrchole. Aj dnes sú na 
vrchole ešte plechové pozostatky vraku lietadla. Iní 
turisti si zas vyšli bicyklom na Podbanské po našej 
peknej kokavskej trase. Ďalší volný deň vhodný na 
turistiku bol Veľký piatok /22.4./. Bolo slnečno, 
viditeľnosť nebola najlepšia pre opary nad horami, ale 
z výšky asi 1600 m n.m.na Kotlovej bol celý horný 
Liptov, Nízke Tatry a ďalšie oblasti a pohoria ako na 
dlani. Pohodu na tejto túre zvýrazňovala skutočnosť, 
ža možno ako prví v r.2011 turisti jedli brusnice v 
prírode. Brusnice podobne ako v novembri, aj na 
začiatku jari boli, akoby z džemu. Samozrejme, že tu 
zostali z minulého roku a sneh ich zakonzervoval.

Na Veľkonočnú nedeľu si zas skupinka vyšla na 
Žiarsku chatu na bicykloch. Z ústia doliny, je to len 5 
km, ale náročnosť je vo veľkom prevýšení. Na 
Veľkonočný pondelok pribylinskí turisti tradične 
organizujú túru do Račkovej doliny pod plesá ku 
kolibe, nuž sa k nim pridalo aj niekoľko kokavských 
turistov. O týždeň v nedeľu  vo Sviatok práce 1.mája 
bolo zamračené a miestami i mrholilo, no malá 
skupinka si vybrala zas Poludnicu nad Závažnou 
Porubou. Sem-tam sa im hmla na vrchole rozplynula a 
oni predsa videli akú-takú panorámu horného Liptova. 
Hoci tento kopec vidíme aj denne z dopravných 
prostriedkov, veľmi málo z nás stálo na tomto vrchole.

Ďalšiu nedeľu sa pripravovala brigáda na miestnom 
urbáre pri uhadzovaní haluziny, no pre dážď bola 
presunutá o týždeň na 15.mája. Dopoludnia bolo 
celkom príjemne, ale napoludnie prišiel veľký lejak. Z 
lesa v Sihlách museli odísť, a preto prišli dorobiť prácu 
počas týždňa popoludní.

Už tradične koncom mája turisti majú svoju 
výročnú schôdzu /na záver zimnej a otvorenie letnej 
sezóny/ . Teraz to bolo v sobotu 21.mája v prírode na 
chate a ako obyčajne s gulášom, grilovanými kolenami, 
s gitarami, ohňostrojom /k okrúhlym narodeninovým 
výročiam/,  dobrou náladou a s priateľským duchom. K 
celkovej atmosfére prispelo aj pekné teplé počasie. Na 
druhý deň v nedeľu zvládla trojica turistov ešte 
Terchovú-Jánošíkove diery opäť spolu s pribylinskými 
turistami.

Druhá polovica mája bola veľmi horúca, teploty 
boli niekedy až ku tridsiatim stupňom, ale posledný 
májový víkend /28.-29.5./ pršalo, ba dalo by sa 
povedať, že niekedy sa voda liala z oblakov.

Prvá júnová nedeľa /5.6./vytiahla zas turistov na 
Ježovú. Tak ako Baranec, Otrhance-Jakubiná alebo 
Kotlová s Bystrou aj Ježová tvorí pozadie Kokavy, ale 
opäť málokto tam bol. Nie je to atraktívny vrchol, tak 
ako ostatné spomenuté vrcholy, ale treba ho vidieť. 
Vrchol nie je skalnatý, je trávnatý a pod ním sú široké 
pláne bez kosodreviny. Z Kokavy tieto pláne vidieť ako 
malé svetlé fliačky. Ako „dedinčanou“ nás hneď 
napadne, koľko by sa tam napáslo oviec. Vrchol má 
viac ako 2000m n.m. A vidieť z neho skoro všetky 
vrcholy Tatier, dokonca i Ždiarsku vidlu v Belanských 

Tatrách. Výstup je strmý, treba sa zaťať a stúpať, a tým 
pádom je zložitý aj zostup, čo dá zabrať najmä kolenám. 
Popoludní boli zas búrky z tepla, ale ako správni turisti 
si privstali a po 13.00 hodine už boli doma. 
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• Pohľad z Ježovej . . .

Na výročnej schôdzi navrhli partnerky, aby sa 
pripravila ľahšia túra aj pre dámy. Bola odsúhlasená 
niekoľkohodinová túra Zakopané-Kiry. Osada Kiry má 
927m n.m. a je  asi 5km od centra Zakopaného. Je to 
ústie Koscieliskej doliny. Dolina má podobný ráz ako 
naša Jánska alebo Demänovská dolina. Do doliny vedie 
široký chodník a dá sa tam niekoľko kilometrov odviesť 
aj na konských povozoch. Do doliny sa vstupuje za 
poplatok, popri chodníku sú aj sociálne zariadenia a 
nevidieť tam žiadne odpadky. V doline Koscieliskej sú 
početné jaskyne, niektoré sú otvorené voľne pre 
turistov, no treba mať minimálne čelovú lampu. 
Dolinou tečie potok a v jednom mieste priberá prítok 
vytekajúci zo /spod/ skaly. Ide asi o najkrajšiu dolinu 
poľskej časti Západných Tatier. Z doliny sa dá ísť na 
Temniak /2090m/, čo je jeden z vrcholov Červených 
vrchov. Tadiaľ vedie poľsko-slovenská hranica. Do 
doliny chodí množstvo bežných návštevníkov, čo je 
nevýhoda, lebo je to tam ako na korze. Vedľa chodníka 
sú i salaše /bacowka/, kde ponúkajú podobné výrobky 
ako u nás- syry, oštiepky, žinčicu,...Cieľ cesty bol asi po 

• Turisti v Poľsku



8 km pri chate Ornak vo výške asi 1100m n.m. Je tam 
krásne posedenie pred chatou i pri potoku. Sedí sa tam 
rovno pod vrcholom našej Bystrej /2240m/. Dá sa 
povedať, že na druhej strane je Hrdovo. Poliaci majú 
menšiu časť Tatier a aj dolín poskromne. Preto tam je 
taká veľká návštevnosť. Naša skupina mala 19 členov a 
popoludní išli všetci do centra Zakopaného za 
občerstvením, nákupmi i pozretím si tohto horského 
mestečka.

Ďalšiu víkendovú nedeľu /19.6./ pršalo, ale viacerí 
mali aj iné povinnosti. Nakoľko "na dedine" najlepší 
termín na turistiku je nedeľa, opäť si niektorí vzdychli: 
„ aká škoda upršaného dňa.“

V nedeľu 26.júna bolo polooblačno a dosť chladno. 
Nebol predpoklad, že by v horách boli napoludnie 
búrky. Bežného dažďa sa turisti neboja, treba sa báť 
búrok. Na tento termín sa vybrala trasa z Jalovca-
Horský hotel Mních /750m n.m./ cez Jalovskú dolinu, 
Hlbokú dolinu a vrchol Salatín /2048m/. Začali 
„šlapať“ ráno o 7.30 hod. Hoci majitelia pozemkov 
v Jalovskej doline sú urbáre, nevedie tam žiadna cesta, 
len lesný turistický chodník. V minulosti bol aj záujem 
vystavať cestu, no prišli povodne a všetko zobralo. 
Tento prvý úsek cez Jalovskú dolinu a začiatok doliny 
Parichvost, kde sa odbočuje do Hlbokej doliny, trvá 
však až 2 hodiny / a skoro 2 hodiny naspäť.../. Cez 
Hlbokú dolinu na Salatín vedie extra príkry-strmý 
chodník. V podstate sa ide kolmo hore až na Salatín. 
Veľmi nepríjemný výstup, najmä keď vo výške nad 
vami sú už vaši priatelia. Dve hodiny výstupu dá 
každému riadne zabrať po fyzickej i psychickej 
stránke. Z každého vrcholu v Tatrách sú rozličné 
pohľady, odtiaľto je na jednu stranu vidieť Liptovskú 
Maru a na druhej Zuberec najmä Spálenú dolinu s 
lyžiarskymi vlekmi. Vidieť však celý hrebeň Roháčov, 
od Volovca Ostrý Roháč, Plačlivô, Tri kopy, Hrubú 
Kopu, Baníkov.  Zo Salatína z výšky 2048m po 
občerstvení pokračovali miernym zostupom a ďalej po 
skalnom hrebeni Skriniarok . Výškový zostup je asi 
100 m a opäť treba vystupovať. Hrebeň nie je až tak 
technicky náročný, ale je zabezpečený reťazami. 
Prechod hrebeňom Skriniarok na vrchol Spálenej 
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2083m a  vrchol Pachoľa 2166 m trvá opäť asi 2 hodiny. 
To je najvyšší bod tejto trasy. Prevýšenie od nástupu za 
Jalovcom až na Pachoľu je viac ako 1400m a a na trase 
sa prekonalo ďalších najmenej 100 m, celkom teda asi 
1500 m. Pre ilustráciu uvedieme, že na najvyšší vrchol 
Tatier Gerlach sa v doprovode horského vodcu 
prekonáva „len“ 1000 m od Sliezkeho domu.

 Z vrcholu Pachoľa je „na skok“  Baníkovské sedlo 
2040 m a ďalej trasa vedie do smutne slávnej doliny 
Parichvost. Jej úbočia sú veľmi strmé, dá sa povedať, že 
všetky sú lavínozné. Horná časť tejto doliny sa isto 
preto nazýva Závraty. Dvojhodinový strmý zostup 
touto dolinou dáva zabrať najmä kolenám, ale trpí celé 
telo. Trápená a skúšaná je však i duša - psychika. Z 
konca doliny Parichvost treba však ešte prejsť skoro 
stále popri potoku údolím Jalovskej doliny asi jeden a 
pol hodiny na miesto začiatku túry. Táto trasa je  určite 
nie často vyhľadávaná, vidno to už podľa nevy-
chodeného chodníka. Prekonáva sa veľké prevýšenie a 
turisti s malými prestávkami kráčali a šplhali sa po 
skalách od 7.30 hodine až do 17.00 hod. Skoro všetci 
konštatovali, že to bola zrejme najťažšia túra v ich 
živote. Prevýšenie 1500m, strmosť dolín a časová dĺžka 
9 a pol hodiny preveria aj najlepšie pripravených 
horalov. Únava nechá stopy na každom, ale po 
niekoľkých dňoch všetko ide do normálnych koľají a 
pripravujú sa nové plány.

Ing. Ľubomír Rúčka,
predseda KKTL

(bez úpravy R.r.)

Niečo pre gazdinky
ZEMIAKOVÝ KUBA
400 g čerstvých húb
600 g zemiakov,
2 cibule, 2 bobkové listy.

Dobrú chuť.

Zemiaky olúpeme a nakrájame na kolieska. 
Vložíme ich do pekáča vymasteného ole-
jom, osolíme, posypeme rozdrveným 
bobkovým listom a na vrch dáme cibuľu 
nakrájanú na polkolieska. Pečieme chvíľu 
vo vyhriatej rúre (asi 20 min.), potom na 
vrch poukladáme huby. Osolíme, okore-
níme mletým čiernym korením, pokvap-
káme troškou oleja  a  dopečieme.
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Vážení športovci, priatelia – fanúšikovia futbalu 

končila sa sezóna ročníka 
2010-2011, ktorú bohužiaľ Smusíme hodnot iť  ako  

neúspešnú, pretože naše A. muž-
stvo opúšťa II. triedu. Ukázalo sa, 
že hoci sme v jarnej časti získali 
oveľa viac bodov ako v jesennej, 
herný prejav bol oveľa lepší ako na 
jeseň ale veľkú stratu sa nám už 
nepodarilo zmazať. Aj tak musím 
povedať, že sme to mohli zvládnuť, 
keby hráči pristupovali k povinnos-
tiam a tréningu zodpovednejšie 
(česť výnimkám). Bohužiaľ uká-
zali, akí sú zodpovední voči kolek-
tívu, ako im záleží na kokav-skom 
futbale, pretože účasť na trénin-
goch musím hodnotiť ako veľmi 
tragickú, čo sa prejavilo aj v zá-
pasoch.

To isté ohľadom tréningovej 
morálky a výsledkov treba povedať 
aj o družstve dorastencov, ktorí po 
úspešnej jeseni úplne prepadli. Ako 
vedúce mužstvo sa v jarnej časti 
zaradili do šedého priemeru. Mrzí 
ma, že takí mladí ľudia majú 
prehnané sebavedomie a chcú o 
svojich futbalových schopnostiach 
presviedčať rečami a nie skutkami. 
Nevedia pochopiť, že bez tréningu 
sa futbal hrať nedá ani v najnižších 
súťažiach.

Družstvo žiakov môžeme 
hodnotiť z dvoch uhlov. Výsledky, 
ktoré nie sú najdôležitejšie neboli 
zlé. Čo mňa osobne viac trápi je 
herný prejav, tréningová morálka a 
disciplína, ktorá nie je na požado-
vanej úrovni. 

Sú to kritické slová, ale myslím, 
že presne vystihujú pomery v akom 
stave sa nachádza kokavský futbal, 
čo by si mali uvedomiť aj členovia 
výboru, pretože futbal sa hrá na 
ihrisku (nie na schôdzi). 

Situácia je dosť kritická, pre-
tože v každom mužstve je málo 
hráčov, preto treba čo najskôr 
zhodiť ružové okuliare, reálne 
zvážiť ako zastaviť tento pokles a 
rozhodnúť sa,  čo ďalej  s  
kokavským futbalom. Toto všetko 
však je podmienené chuťou 
chlapcov trénovať a reprezentovať 
našu obec ako aj seba samého, 
pretože obec nám poskytuje také 
podmienky o ktorých môžu 
niektoré futbalové kluby iba 
snívať.

Nakoniec Vám chcem všet-
kým poďakovať za priazeň, ktorú 
ste nám prejavovali počas celej 
sezóny a spolu s Vami si len želať, 
aby sme sa mohli v budúcnosti 
viac tešiť z výsledkov ako aj z hry 
našich chlapcov.

Po skončení futbalovej sezóny 
ročníka 2011 – 2011 zasadli za stôl 

starosta obce Ing. J. Porubän, výbor 
FK a hráči A mužstva. Po konzul-
tácii s hráčmi a ich vyjadre-niach 
musím skonštatovať, že A mužstvo 
sa do súťažného ročníka 2011 – 
2012 neprihlási, nakoľko hráči 
majú iné priority (práca v zahraničí, 
škola) ako je kokavský futbal. 
Osobne mi je veľmi ľúto, že v našej 
obci zanikne družstvo dospelých a 
dlhodobá práca trénera Jaroslava 
Pozora a trochu aj moja vyšla na 
zmar a roky driny a potu padli na 
neúrodnú pôdu. Hoci sú už 
„dospelí“ nepochopili, že v živote 
treba aj dávať nie len brať ako to 
doposiaľ bolo. Avšak taká je doba a 
život. Chcem len dúfať, že to nie je 
začiatok konca FK, ktorý robil 
dobré meno našej obci dlhé roky. 

Libor Porubän

•  Žiaci po poslednom jarnom zápase v Pribyline
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